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Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának, valamint Vácrátót 
Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, Oktatási, 
Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 2011. november 17-én (csütörtökön) 
17.00 órakor tartott ülésén. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pénzügyi Bizottság határozatai: 
6/2011. (XI. 17.) számú PEB határozat: 2011. III. negyedévi gazdálkodás eredményéről szóló  

     beszámoló elfogadása 
7/2011. (XI. 17.) számú PEB határozat: 2011. évi költségvetési előirányzat módosításának  

      elfogadása. 
8/2011. (XI. 17.) számú PEB határozat: 2012. évi koncepció elfogadása. 
9/2011. (XI. 17.) számú PEB határozat: 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása. 
 
 
 
Szociális Bizottság határozata: 
19/2011. (XI. 17.) számú SZOC határozat: 2011. III. negyedévi gazdálkodás eredményéről  

szóló beszámoló elfogadása. 
20/2011. (XI. 17.) számú SZOC határozat: 2011. évi költségvetési előirányzat módosításának  

          elfogadása. 
21/2011. (XI. 17.) számú SZOC határozat: 2012. évi koncepció elfogadása. 
22/2011. (XI. 17.) számú SZOC határozat: 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása. 
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J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának, valamint Vácrátót 
Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, Oktatási, 
Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 2011. november 17-én (csütörtökön) 
17.00 órakor tartott ülésén. 
 
Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal 2163 Vácrátót, Petőfi tér 3. tanácsterem 
 
Jelen vannak:  Garamszegi Géza   polgármester 
   Papp István    alpolgármester 
   Csonka Ferencné   PEB elnök 
   Bolvári Attila    PEB tag 
   Monori Szilárd   PEB és Szoc.Biz tag  
   Arató Balázs    PEB külső tag 
   Smál Ferenc    PEB külső tag 
   Grezner Istvánné   PEB külső tag 
   Wildmann Erika   Szoc.Biz. elnök 

            Horváth Mátyás   Szoc. Biz tag 
            Koncsorné Hremó Mónika  Szoc.Biz  külső tag 
            Kissné Strihó Mária   Szoc.Biz. külső tag 
            Szerencsés Istvánné   Szoc.Biz külső tag 
 

   Matyó Anikó    jegyző 
 
Meghívott vendégek:  Bíró Istvánné   pénzügyi előadó 
   Horváth Jánosné  pénzügyi előadó 
 
Jegyzőkönyv-vezető: Mikes Nóra   igazgatási előadó 

 
Csonka Ferencné PEB elnök köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Pénzügyi 
Bizottság 6 tagja jelen van a Bizottság határozatképes.  
 
Wildmann Erika Szoc. Biz. elnök köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a  
Szociális Bizottság 6 tagja jelen van, így a Bizottság határozatképes.  
 
A Bizottságok a napirendi pontokat elfogadták.  
 
A bizottsági ülésről, lakossági részről, videofelvétel készül. 
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N a p i r e n d: 
 
1./ Tájékoztató a 2011. III. negyedévi gazdálkodás eredményéről. 
2./ 2011. évi költségvetési előirányzat módosítása. 
3./ 2012. évi koncepció megtárgyalása. 
4./ 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása. 
 
 
1./ Napirend: 
 
Tárgya: Tájékoztató a 2011. III. negyedévi gazdálkodás eredményéről. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök felkérte a polgármester urat a napirendi pont részletes 
ismertetésére.  
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy az írásos anyagot mindenkinek megküldték, 
az igen részletes volt. A tájékoztatót a könyvvizsgáló is véleményezte és elfogadásra 
javasolta. A tájékoztatóból kitűnik, hogy majdnem minden szakfeladaton 75%-os a teljesítési 
arány, amit azt jelenti, hogy jól lett elkészítve a költségvetés. A normatív állami támogatások 
csak töredékét fedezik a kiadásoknak, ezt fontosnak tartotta megemlíteni. A költségvetés 
kapcsán 29.607 eFt forráshiánnyal lett tervezve, ez nem azt jelenti, hogy ennyi az 
Önkormányzat hiánya, ez sokkal összetettebb dolog ennél. Vannak akik a forráshiányt  szó 
szerint hiánynak gondolják, de ez nem így van. Javasolta mindenkinek utánajárni, hogy mit is 
jelent a forráshiány és ez miből tevődik össze. Sajnos a jövő is nagyon nehéz lesz, semmi jóra 
nem számíthatnak az Önkormányzatok sem. Ez az év is nehéz volt, de vélhetően a jövő év 
még nehezebb lesz. Ugyanez igaz a családok helyzetére is. A Kormány tervezi megszüntetni a 
2000 fő alatti települések önálló Polgármesteri Hivatalait, közös Önkormányzati hivatalt kell 
létrehozni. Ebből adódóan nagy a bizonytalanság és a felháborodás. Egyenlőre nem lehet 
tudni, hogy mi lesz.  
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele az 
elhangzott tájékoztatóhoz? Véleménye szerint a bevételi oldal jól alakult. A beszámolóból 
látszik, hogy a kistérségnek nem lett kifizetve a pénz. Az átadott pénzeszközök összegét kissé 
magasnak tartja, mivel a költségvetés tárgyalásakor arról volt szó, hogy addig nem adnak 
támogatást pl. a KSE-nek, amíg nem készíti el a részletes tájékoztatását, arról, hogy mire 
költötték el a pénzt. Ez tudomása szerint a mai napig nem történt meg, mégis ki lett fizetve a 
támogatási összeg a részükre. Magasnak tartja a tornacsarnok kiadásait, a bevételek ettől 
nagyon elmaradnak. Úgy kellene kalkulálni a bérleti díjakat, hogy azok a kiadásokat 
fedezzék. A konyhán a kiadás 14 millió Ft volt, ezzel szemben a bevétel csak 7,8 millió Ft 
körül alakult, itt is bevételi lemaradás tapasztalható. Összehasonlította a 2010. évi és a 2011. 
évi beszámolót, a 2010. évben 125 millió Ft volt a teljesítés, míg 2011. évben ez 65 millió Ft. 
Miből adódott ez a különbözet? 
 
Bíró Istvánné pénzügyi előadó kijelentette, hogy fejből erre a kérdésre nem tud válaszolni, de 
mindjárt megnézi, hogy miből adódott a különbség. 
 
Bolvári Attila PEB tag elmondta, hogy jelenleg számításokat végeznek arra vonatkozóan, 
hogy hogyan lehetne csökkenteni a tornaterem kiadásait. Egy kis türelmet kér és utánajárnak, 
hogyan lehetne a kiadásokat csökkenteni.  
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Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy ő a közvilágítás kapcsán próbál majd 
megoldást találni a csökkentés miatt. Ez azonban csak korszerűsítéssel valósítható meg. 
Korábban már volt ilyen jellegű kezdeményezés, akkor tárgyalásokat folytattak LED-es 
lámpák kiépítése ügyében, de kudarcba fulladt az a kezdeményezés, mivel kínai lámpákról 
volt szó, azok pedig nagyon rossz minőségűek. Azóta kiderült, hogy a TIVI Kft.-t is 
felszámolták. 
 
Arató Balázs PEB külső tag megerősítette a polgármester úr által elmondottakat, ugyanis a 
LED-es lámpa üzemeltetése olcsónak tűnik, de hamar meghibásodnak, ezek a tapasztalatok 
ott, ahol már felszerelték ezeket.  
 
Bíró Istvánné pénzügyi előadó válaszolva Csonka Ferencé PEB elnök korábbi kérdésére 
elmondta, hogy azért volt magasabb 2010. évben a teljesítés, mert 2010. évben volt a legtöbb 
beruházás (Petőfi tér, Tornacsarnok, valamint a fordított ÁFA). 
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök a konyhával kapcsolatban elmondta, hogy nagyon sok az 
olyan gyermek aki ingyen étkezik, mivel a szüleik rendszeres gyermekvédelmi támogatásban 
részesülnek. Ezen kívül több szociális étkező is van, ők is kevesebb összeget fizetnek az 
ebédé. Az előzőekben elmondottak miatt veszteséges a  konyha működése.  
 
Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy a konyha vesztesége minden évben 
felvetődik, de a konyha szakfeladaton az államtól kapott normatív támogatás nem szerepel, 
ezért az adatok egy kicsit torzak. 
 
Horváth Jánosné pénzügyi előadó hozzátette, hogy 68.000,-Ft/fő/év normatív támogatást kap 
az Önkormányzat a gyermekek után az államtól. Ez a normatív támogatás azonban nem fedezi 
a gyermekek étkeztetését, ezt az Önkormányzatnak ki kell egészítenie. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a beszámolóval 
kapcsolatban? 
Mivel a Pénzügyi Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának 6/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága javasolta elfogadni a 2011. 
III. negyedévi gazdálkodás teljesítéséről szóló tájékoztatót. 
 
 
Wildmann Erika Szoc. Biz. elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a 
beszámolóval kapcsolatban? 
Mivel a Szociáis Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 19/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága javasolta elfogadni a 2011. III. 
negyedévi gazdálkodás teljesítéséről szóló tájékoztatót. 
 
 
Kürti Zsigmond lakos kijelentette, hogy ők az infón nem tájékoztatják félre a lakosokat. A 
tájékoztatás az Önkormányzat feladata lenne, de mivel ezt nem teszik meg, úgy gondolták, 
hogy majd ők tájékoztatják a lakosságot. 
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy ha egy laikus egy fogalmat félreértelmez, akkor 
abból baj lesz és téves információ. Ilyen jellegű félretájékoztatás a szomszédos települések 
esetén már előfordult.  
Véleménye szerint nem szép dolog rossz színben feltüntetni a testületet, a polgármestert és a 
jegyzőt, csak azért, mert nem úgy értelmeznek egy fogalmat, ahogyan kell.  
 
 
2./ Napirend: 
 
Tárgya: 2011. évi költségvetési előirányzat módosítása. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy az írásos anyagot mindenki megkapta. Az 
előirányzat módosításban szereplő 7 millió Ft-os összeg a Trend Építő Zrt. által fizetett 
kötbérből adódott, melyet a Művelődési ház kapcsán kellett a vállalkozónak kifizetnie az 
Önkormányzat számlájára.  
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a módosítással  
kapcsolatban? 
Mivel a Pénzügyi Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának 7/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága javasolta elfogadni a 2011. 
évi költségvetési előirányzat módosítást.  
 
Wildmann Erika Szoc. Biz. elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a 
beszámolóval kapcsolatban? 
Mivel a Szociáis Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
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Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 20/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága javasolta elfogadni a 2011. évi 
költségvetési előirányzat módosítást.  
 
 
3./ Napirend: 
 
Tárgya: 2012. évi koncepció megtárgyalása. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a koncepció az egy 
jövőképnek felel meg. Az írásos anyagot mindenkinek megküldték, mely igen részletes. A 
koncepció elkészítése  során a Kormány terveit is figyelembe vették. A Kormány a lakosságra 
terhelést várja el az Önkormányzatoktól, mely új adónemek bevezetését jelenti. 
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök megkérdezte, hogy a gépjárműadó marad-e az 
Önkormányzatoknál? 
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy ezt egyelőre még nem lehet tudni, minden a 
Kormány döntésén múlik majd. Véleménye szerint 2012. évben nemigen lesznek pályázati 
kiírások sem. 
 
Szerencsés Istvánné Szoc. Biz. Külső tag szerint jó, hogy az Önkormányzat korábban sorra 
nyújtotta be a pályázatokat, melyeken minden esetben sikeresen indultak. 
 
Wildmann Erika Szoc. Biz. Elnök megjegyezte, hogy az iskolai költségvetést ezek szerint 
max 6 hónapra lehet tervezni, mivel nem lehet tudni, hogy mi lesz 2012. évben.  
 
Csonka Ferencné PEB elnök nem javasolta további hitelek felvételét még akkor sem, ha  
pályázati önrészhez kellene azt felvenni. További hitelt az Önkormányzat nem vehet fel, mert 
azt vissza is kell fizetni.  
 
Garamszegi Géza polgármester szerint jó dolog, hogy az intézmények egy helyen találhatóak. 
Esetleg el lehetne azon gondolkodni, hogy a Polgármesteri Hivatalt elköltöztetik egy kisebb 
helyre és a helyén egy átjáróval kialakítanak óvodai csoportokat, így az óvoda bővítése is 
megoldódhatna.  
 
Papp István alpolgármester bízik abban, hogy Dióssi Csaba országgyűlési képviselő kiáll 
majd a falu érdekei mellett és lobbizik annak érdekében, hogy ne szüntessék meg az önálló 
Polgármesteri Hivatalt Vácrátóton. Ez azért is lenne fontos, mert annyi beruházás történt az 
elmúlt években, hogy ezt kár lenne veszni hagyni.  
 
Smál Ferenc PEB külső tag közölte, hogy csak 150 fő hiányzik ahhoz, hogy elérje a település 
a 2000 főt. Annyi lakópark van a településen, hogy ha azok egyszer kiépülnek akkor jóval 
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meghaladják majd a 2000 főt. Szerinte mindenképpen bővíteni kell az óvodát, mivel az 5 %-
os önrész az nagyon csekély összeg, ezt az Önkormányzatnak mindenképpen fel kell 
vállalnia. A lehetőséget meg kell ragadni, a fejlődést kell elősegíteni. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök közölte, hogy senki sem a jónak az elrontója, de pénzügyi 
szempontokat  is szem előtt kell tartani.  
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök hozzátette, hogy a hiteleknek kamatai is vannak, ezzel is 
kalkulálni kell. Emellett pedig vannak működési kiadások, amik szintén igen magasak a mai 
árak mellett. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a koncepcióval  
kapcsolatban? 
Mivel a Pénzügyi Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának 8/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága javasolta elfogadni a 2012. 
évi koncepciót.  
 
Wildmann Erika Szoc. Biz. elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a 
koncepcióval kapcsolatban? 
Mivel a Szociáis Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 21/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága javasolta elfogadni a 2012. évi 
koncepciót.  
 
 
4./ Napirend: 
 
Tárgya: 2012. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök felkérte a polgármester urat a tájékoztatásra. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a belső ellenőrzési ütemtervet minden évben a 
testület elé terjeszti a belső ellenőr. A belső ellenőrt a kistérség alkalmazza, csak ellenőrzések 
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alkalmával jár ki az Önkormányzathoz. A kiküldött anyag egy javaslat, a bizottságok 
javaslatot tehetnek az ütemterv módosítására. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a belső 
ellenőrzési ütemtervvel kapcsolatban? 
Mivel a Pénzügyi Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának 9/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága javasolta elfogadni a 2012. 
belső ellenőrzési ütemtervet.   
 
Wildmann Erika Szoc. Biz. elnök megkérdezte, hogy van-e még kérdése valakinek a belső 
ellenőrzési ütemtervvel kapcsolatban? 
Mivel a Szociáis Bizottság részéről kérdés nem merült fel, ezért az alábbi döntést hozták. 
 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága 6 igen szavazattal az alábbi 
határozati javaslatot hozta: 
 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 22/2011. (XI. 17.) 

számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, 
Oktatási, Nevelési, Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottsága javasolta elfogadni a 2012. évi 
belső ellenőrzési ütemtervet.  
 
Csonka Ferencé PEB elnök és Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök mivel több hozzászólás és 
napirendi pont nem volt mindenki megjelenését megköszönték és az ülést bezárták. 

Kme. 
 
 
 

        Csonka Ferencné      Wildmann Erika             Mikes Nóra   
   PEB elnök         Szoc.Biz. elnök      jegyzőkönyv-vezető 
  
 
 


